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ARUPARIMINE

JOhvi kohtumaja sulgeminc

Lugupeetud justiits- ja digiminister

Poordume teie poole seoses Viru maakohtu kavaga sulgeda JOhvi kohtumaja alates 2026.
aastast. Ida-Virumaa on uks Eesti suurimaid maakondi, millel on unikaalsed
sotsiaalmajanduslikud ja julgeolekupoliitilised eriparad. Piirkormas elab oluline osa Eesti
venekeelsest elanikkonnast, ning viirnasel ajal on riik rohutanud vajadust suurendada
investeeringuid ja tugevdada kohalikke avalikke teenuseid, et vahendada piirkondlikku
ebavOrdsust. Johvi kohtumaja sulgemine on vastuolus laiemate regionaalpoliitiiiste
eesmarkidega ja voib vahendada riigi kohalolu Ida-Virumaai, mis omakorda kahjustab riigi
usaldusvaarsust ja kohaliku kogukonna turvatunnet.
Kohtumaja olemasolu Johvis ei ole pelgalt kohtupidamise kusimus, vaid oluline osa riigi
kohalolu tagatnisest piirkonnas. Tuleb arvesse vOtta laiemat regionaalpoliitilist konteksti ja
kaaiuda alternatiive, mis aitaksid täita karpepiaani eesmArgid jima negatiivsete tagajargedeta
Ida-Virumaa arengule.

Eeitoodust tuienevait palume Teil vastavalt Riigikogu too- ja kodukorra seaduse paragrahvile

139 vastata jargrnistele kusimustele:

1. Kas Justiitsministeerium on labi viinud pOhjaliku ja soltumatu kuluanalausi, mis hindaks
JOhvi kohtumaja sulgemise tegelikku majandusiikku moju? Palume esitada analuusi kokkuvote
ja seigitada, kuidas on arvestatud vOimalikud umberkorraiduste kulud, sealhulgas tOOtajate
transport ja uute tookohtade ioomine Rakveres ja Narvas.

2. Milhne on eeldatav tegelik kokkuhoid vOrreldes lisakuludega, mis kaasnevad kobtumaja
sulgemisega ja tOOtajale umberpaigutamisega teistesse kohtumajadesse?

3. Kuidas hindab Justiitsministeerium JOhvi kohtumaja sulgemise möju Ida-Virumaa
oiguskaitse kattesaadavusele? Milliseid meetmeid kavandatakse, et tagada kiire ja kvaliteetne
kohtupidamine piirkonnas parast Johvi kohtumaja suigemist?

4. Kas on analuusitud kohtuasjade lahendamise kiirust ja koormust Rakvere ja Narva
kohtumajades, kui JOhvi kohtumaja tegevus iOpetatakse? Milhsed on voimalikud tagajarjed
Oigussüsteemi loimimisele?

5. JOhvi kohtumajas tootab tile 40 inimese, sealhulgas Uheksa kohtunikku. Kuidas plaanib
Justiitsministeerium tagada nende tOOtajate tOOkohtade saiiimise ja valtida vOimalikke
tOOkohtade kadumise riske piirkonnas?
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6. Kas on hinnatud Johvi kohtumaja sulgemise mOju Ida-Virumaa majandusarenguie ja
toohOivele? Kui jah, palume esitada vastavad analuusid ja hinnangud.

7. Milliseid alternatiivseid meetmeid on kaalutud, et saavutada Justiitsministeeriumi
karpeplaanis noutud kokkuhoid jima JOhvi kohtumaja sulgemiseta? Kas on kaalutud
kinnisvarakuiude optimeerimist vOi personali koondamise vaitimist muul viisil?

8. Kas Justiitsministeerium on pidanud konsultatsioone kohaliku omavalitsusega ja arutanud
voimalusi, kuidas sailitada kohtumaja tegevus Jôhvis, naiteks koostoos Riigi Kinnisvara
Aktsiaseltsiga vOi lepingute Umbervaatamise kaudu?

Lugupidamisega
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